
Rada pro výzkum, vývoj a inovace 
 
 

 

Zápis ze 134. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 10. května 2021 od 13.00 hod. Z důvodu vývoje epidemiologické situace jednání 

proběhlo online via aplikace WEBEX.   

 

Jednání se zúčastnili: prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D. (předseda), prof. Ing. Petr Dvořák, CSc., 

prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc., prof. RNDr. Ing. František Kocourek, CSc., doc. RNDr. Stanislav 

Kozubek, DrSc., doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc., prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D., 

prof. MUDr. Josef Syka, DrSc., Ing. Martin Srholec, Ph.D., prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc., 

Ing. Karel Vejražka, Ph.D., Mgr. Ing. Kateřina Miholová, PhD. (tajemnice KHV), Mgr. Markéta 

Avakian (host), Mgr. Michal Nekorjak, Ph.D. (host), Ing. Miroslav Rychtařík (host)  

 

Omluveni: RNDr. Miloslav Frýzek, prof. Ing. Michael Šebek CSc., prof. PhDr. David Šmahel, Ph.D. 

 

Komise byla usnášeníschopná. 

 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 

rozesílány průběžně e-mailem.  

 

 

Projednávané body: 

 

1) Zahájení, schválení návrhu programu 

2) Informace z 367. zasedání Rady      [členové Rady] 

3) Hodnocení účelové podpory        [M. Srholec] 

a) SIGMA (TA ČR) - reakce 

4) Hodnocení výzkumných organizací poskytovateli v segmentu resortů – vstupní 

informace          [F. Kocourek] 

5) Implementace Metodiky 2017+    [Š. Jurajda, M. Šebek, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Výzva 2021 k podávání návrhů kandidátů na členy OP 

c) Pilotní jednání s vybranými technicky orientovanými VO 

      

6) IS VaVaI          [ M. Rychtařík] 

7) Různé 

8) Závěr  
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Ad 1) Jednání zahájil předseda Komise prof. Jurajda a konstatoval, že Komise je usnášeníschopná. 

Přítomní členové Komise byli seznámeni s návrhem programu jednání i s návrhem na předřazení 

bodu 5a) to s ohledem na přítomnost hostí a jejich další pracovní program. Komise schválila 

program jednání s navrženou změnou.  

Ad 2) Prof. Jurajda Komisi informoval o 367. zasedání Rady ze dne 30. dubna 2021. Rada schválila 

Příručku M17+ a související harmonogram implementace změn, finální dokumenty budou rozeslány 

členům KHV. Dále RVVI požádala MŠMT, aby na květnové zasedání předložilo návrh „Programu 

podpory excelentního výzkumu v prioritních oblastech veřejného zájmu ve zdravotnictví“ 

po zapracování připomínek Rady. Jednání o programu účelové podpory SIGMA (TA ČR) bylo 

přerušeno, Rada žádá zapracování připomínek KHV a detailní projednání na otevřené separátní 

schůzce s dalšími aktéry. Byla zahájena příprava Národní ceny vlády Česká hlava 2021. 

Ad 5) Další bod jednání byl věnován Modulu 2. Prof. Jurajda  představil doplňkový bibliometrický 

podklad o oborových kapacitách z dílny IDEA/CERGE-EI. Díky spolupráci dr. Nekorjaka s IDEA 

jsou bibliometrické zprávy a zmíněný podklad kompatibilní, pracují se stejným datasetem z ÚV ČR. 

Reporty navazují na uplynulé kolo hodnocení. Na základě zkušeností z OP by měla být informace 

o kapacitách příští rok zapracovaná do oficiálních zpráv. Podklad byl distribuován členům KHV 

a bude poskytnut i zástupcům Odborných panelů (předsedům a garantům bibliometrie). Jakmile 

budou biblio zprávy distribuovány OP, proběhne online prezentace pro předsedy panelu 

(a panelisty- garanty bibliometrie). Doc. Kozubek a dr. Nekorjak vyslovili podporu. Prof. Janoušek 

se dotázal na výpovědní hodnotu podkladu. Prof. Dvořák připomněl, že by KHV měla věnovat 

pozornost citační analýze. Prof. Jurajda vysvětlil, že k agregaci hodnocení je nutně potřeba znát 

referenční data (především pro vysoké školy). Prof. Dvořák klade důraz na mezinárodní srovnání. 

Prof. Jurajda dodal, že britské výzkumné organizace hlásí výzkumné pracovníky vč. oborového 

zařazení, obdobně byl v ČR zahájen sběr dat o ORCID/WoS ID. 

Komise se shodla, že pro udržitelné hodnocení a bazální zajištění implementace M17+ je třeba, 

aby bylo Odd. hodnocení výzkumných organizací posíleno o dalšího pracovníka, který bude 

schopen rovnocenně spolupracovat s Michalem Nekorjakem a v případě potřeby jej plnohodnotně 

nahradit.    

Ad 3) Dr. Srholec shrnul dosavadní průběh jednání o programu účelové podpory SIGMA v gesci 

TA ČR, který byl detailně diskutován na předchozím jednání Komise. TA ČR na připomínky KHV 

reagoval dopisem adresovaným jejímu předsedovi. KHV nadále trvá na zapracování připomínek 

do návrhu programu. Rada jednání k SIGMě přerušila. Program je zcela bezprecedentní, umožnil 

by nezávislost TA ČR v roli „ministerstva pro aplikovaný výzkum“. Vyjádření KHV k vypořádání 

připomínek ze strany TA ČR k dřívějším připomínkám KHV k návrhu programu SIGMA bylo Komisí 

schváleno per rollam dne 14. května 2021. 

Ad 4) Prof. Kocourek (zpravodaj KHV pro rezortní metodiky) shrnul specifika hodnocení 

výzkumných organizací poskytovateli v segmentu resortů. Poskytovatelé jsou povinni naplňovat 

ustanovení podle Přílohy č. 1 M17+, tj. hodnotit plnění DKVRO a připravovat nové DKVRO. 

V segmentu rezortů mají tendenci nadřazovat ustanovení z Přílohy č. 1 obecnějším principům 

vyplývajících z páteřní M17+, což se týká zejména hodnocení VO v rámci modulů M3 až M5. 

Prof. Kocourek zpracoval vstupní informaci a harmonogram, dokumenty budou rozeslány členům 

KHV. Prof. Jurajda preferuje užší pracovní skupinu. 

Ad 5) Tajemnice Komisi zpravila o aktuálním stavu hodnocení podle M17+ na národní úrovni. 
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Hodnocení v Modulu 1 (aplikace SKV-POPR) je z cca 75 % dokončeno. Ze schválené Příručky 

M17+ vyplývají nutné změny v aplikaci SKV-POPR pro příští kolo hodnocení, aktualizace SW bude 

provedena po uzavření aktuálního hodnocení v rámci pravidelné údržby a rozvoje aplikace. 

Příručka a časový plán implementace změn budou rozeslány zároveň předsedům Odborných 

panelů s vysvětlením. Na příštím jednání KHV je třeba diskutovat dokončení tripartitních jednání 

s MŠMT a s MO/MV. 

Dr. Nekorjak KHV oznámil, že oborové bibliometrické zprávy jsou připraveny již 2 týdny, otázkou 

zůstává způsob distribuce. Interaktivní aplikace je ve finální fázi, při předávání zařízení došlo 

k časovému posunu, zbývá nasadit ostrou verzi na vládní server a SW otestovat. Bibliometrické 

zprávy pro výzkumné organizace budou distribuovány do konce měsíce května. KHV se shodla, 

že oborové zprávy je vhodné rozeslat ihned cestou vládního cloudu a nečekat na spuštění 

interaktivního webového rozhraní. 

KHV detailně projednala zahájení průběžné obměny personálního složení OP (viz návrh KHV 

z r. 2019 i schválená Příručka M17+), resp. návrh výzvy a to včetně oborů, ve kterých ke změně 

dojde. První kolo obměny OP je zaměřeno primárně na vyloučení statutárních zástupců a obměnu 

oborů, kde po dobu implementace M17+ nedošlo k personální změně. Výzva 2021 k podávání 

návrhů kandidátů na členy Odborných panelů  byla Komisí per rollam schválena dne 12. května 

2021. Výzva bude ke schválení předložena na květnovém zasedání RVVI.   

Předseda Komisi upozornil na nutnost doplnit KHV o odborníka v technických vědách, aby byl 

vyloučen souběh funkce předsedy OP2 a oborového zpravodaje KHV za technické vědy. 

Do budoucna by bylo optimální doplňovat KHV z OP, aby byla zachována kontinuita hodnocení. 

Další personální změna je plánována na pozici koordinátora hodnocení, na příštím jednání KHV 

bude předložen návrh kodifikace pozice. 

Pilotní jednání s vybranými technicky orientovanými VO proběhne před prázdninami. KHV se shodla 

pozvat zástupce ČVUT, VUT, Ústavu přístrojové techniky AV ČR a technicky orientované rezortní 

VO (bude upřesněno). Za KHV se jednání zúčastní prof. Šebek, doc. Machan, doc. Kozubek, 

prof. Jurajda, prof. Polívka a tajemnice. 

 Ad 6) Ing. Rychtařík Komisi informoval o šíření praxe některých VO, které se snaží v RIV změnit 

(i odmazat) výsledky, které byly/jsou hodnoceny v M1. IS VaVaI během probíhajícího procesu  

hodnocení změny neumožňuje, po jeho uzavření změnové dávky možné jsou.  

Komise se shodla na vyjádření, že výsledky, které prošly hodnocením Modulu 1 v předchozích 

letech, není možné z IS VaVaI odstranit, změny a doplnění údajů jsou možné. Výsledky, které 

jsou aktuálně v procesu hodnocení, je možné aktualizovat až po jeho dokončení. 

Možným průběžným řešení  je upozornit panelisty, aby případné nalezené nesrovnalosti mezi RIV 

a SKV hlásili Odboru RVVI. Do budoucna je nutná detailní analytická kontrola a následný návrh 

řešení nesrovnalostí mezi WoS a RIV, deduplikace výsledků atd. 

Příští řádné 135. jednání se má konat dne 7. 6. 2021 od 13.00 hod. Podle aktuálního vývoje 

epidemiologické situace proběhne 135. jednání KHV online via aplikaci WEBEX. 

V Praze dne 20. května 2021 



Rada pro výzkum, vývoj a inovace 
 
 

Zapsala: M. Avakian 

Schválil: Š. Jurajda      


